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den socialdemokratiske ordfører, som handler 
lidt om det her med kvalifikationerne. Nu er det 
jo sådan, at man skal tjene noget i retning af 
52.000 kr. om måneden for overhovedet at kom- 
me i betragtning til det her. Der er det, jeg spe- 
kulerer på, om den socialdemokratiske ordfører 
ikke deler min forventning om, at virksomhe- 
derne tager en vis stilling til, om den pågælden- 
de medarbejder er rimelig højt kvalificeret, in- 
den man udbetaler en løn i den størrelsesorden. 

Det er jo ikke alle og enhver, der får en løn i 
den størrelsesorden, der er tale om her, og derfor 
forestiller jeg mig i hvert fald, at man har taget 
en vis stilling til, at den pågældende medarbej- 
der er temmelig højt kvalificeret. Mener den so- 
cialdemokratiske ordfører så ikke, at vi kan tage 
det som et meget godt udgangspunkt for, at der 
er behov for den enkelte medarbejder? 

(Kort bemærkning). 
Erik Mortensen (S): 
Til hr. Kristian Jensen vil jeg bare sige, at vi selv- 
følgelig har forståelse for en sådan ordning. Vi 
har også medvirket i fuldt omfang. Vi har fak- 
tisk været med til at etablere ordningen. Vi har 
også udvidet den sådan, at netop forskere jo er 
fritaget for efterbeskatningen, men på den betin- 
gelse, at de først bliver godkendt af et forsk- 
ningsråd eller en forskningsinstitution. Det er jo 
netop den parallel, vi gerne vil have også til så- 
kaldte ledende medarbejdere. 

Om det er klart i strid med EU-retten, er der 
ikke nogen, der siger. Ministeren siger, at den vil 
være problematisk i forhold til EU-retten, og 
denne vurdering deles af Justitsministeriet. Det 
er jo ikke helt det samme, som at den er klart i 
strid med EU-retten, overhovedet ikke, og det 
står gentagne gange i de svar, der er kommet fra 
ministeriet. 

Til fru Charlotte Dyremose vil jeg også godt 
sige, at de 52.000 kr. pr. måned i sig selv jo burde 
være en kvalifikation, kan man sige. Men da 
spørgsmålet om kvalifikationer og vurderinger 
er nøje kædet sammen med spørgsmålet om, 
hvorvidt der findes dansk arbejdskraft inden for 
grænsen, så er det to ting, som tilsammen skal 
være med til at bedømme vedkommende. For 
hvis den samme kvalifikation i forvejen findes 
hos en person i Danmark, er der jo ikke nogen 
grund til at give en præmie til en udefra. Det er 
sådan set det, der er baggrunden for det, og det 
matcher helt klart den hollandske ordning. 

Så jeg synes, at vi i alle sammenhænge har 
prøvet på at matche netop vores omgivende lan- 
de i den her ordning. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 1 forkastedes, idet 47 stemte 
for, 59 imod. 

Ændringsforslaget nr. 5 forkastedes uden af- 
stemning. 

Ændringsforslag nr. 2 forkastedes, idet 45 stemte 
for, 59 imod. 

Ændringsforslag nr. 6 og 7 forkastedes uden af- 
stemning. 

Ændringsforslag nr. 3 og 4 vedtoges uden af- 
stemning. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Kl. 15.15 

Fjerde næstformand (Margrete Auken): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
19) Anden behandling af lovforslag nr. L 138: 
Forslag til lov om ændring af lov om forbud 
mod tv-overvågning m.v. (Tv-overvågning af 
pengeautomater, vekselautomater og penge- 
transportbiler). 
Af justitsministeren (Lene Espersen). 
(Fremsat 27/2 2002. Første behandling 14/3 
2002. Betænkning 23/4 2002). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. l 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 
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Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Afstemning 

Fjerde næstformand (Margrete Auken): 
. Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
20) Anden behandling af lovforslag nr. L 141: 
Forslag til lov om ændring af straffeloven, rets- 
plejeloven, lov om konkurrence- og forbruger- 
forhold på telemarkedet og lov om internatio- 
nal fuldbyrdelse af straf m.v. (Gennemførelse 
af EU-retshjælpskonventionen, den 2. tillægs- 
protokol til Europarådets retshjælpskonven- 
tion og EU-rammeafgørelse om fælles efter- 
f orskningshold). 
Af justitsministeren (Lene Espersen). 
(Fremsat 27/2 2002. Første behandling 14/3 
2002. Betænkning 25/4 2002). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Afstemning 

Fjerde næstformand (Margrete Auken): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
21) Forespørgsel nr. F 34: 
Forespørgsel til justitsministeren: 
»Hvad kan regeringen oplyse om billedporno- 
grafiens udvikling i Danmark, og hvad agter 
regeringen at gøre for at give forældre og børn 
mulighed for at undgå at blive konfronteret 
med pornografiske billeder i offentlige rum?« 
Af Christian H. Hansen (DF), Kristian Thulesen 
Dahl (DF), Per Dalgaard (DF), Pia Kjærsgaard 
(DF), Søren Krarup (DF) og Peter Skaarup (DF). 
(Forèspørgslen anmeldt 22/3 2002. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 5/4 2002). 

Begrundelse 

Christian H. Hansen (DF): 
Begrundelsen for denne forespørgsel er, at bil- 
ledpornografien langsomt, men sikkert har sne- 
get sig ind overalt. Efterhånden er det umuligt 
for vores børn og unge at undgå billeder med 
seksuelt indhold, når de f.eks. læser ungdoms- 
blade og magasiner. Ofte drejer det sig om så 
stærke og bizarre billeder, at de for blot få år si- 
den ville have været henvist til egentlige porno- 
magasiner og -blade. 

Det er åbenlyst for enhver, at den hårde por- 
no ikke hører hjemme i almindelige blade og 
tidsskrifter. Der skal derfor være en mulighed 
for at vælge fra. 

Samtidig er det Dansk Folkepartis opfattelse, 
at blade med pornografisk indhold alt for ofte i 
kiosker er placeret på en måde, hvor børn ikke 
kan undgå at se dem. Naturligvis må det være 
sådan, at vores børn ikke på denne måde bliver 
konfronteret med de anstødelige billeder. 

Det mediebårne sexovergreb på børn og unge 
bør derfor også standses, eventuelt ved ét lov- 
indgreb, som kan henvise pornografien til medi- 
er, hvor den rettelig hører hjemme, nemlig i por- 
noblade, -magasiner og -film, der sælges og som 
sådan købes af folk, der på forhånd har truffet et 
klart og sikkert valg. 

Jeg ser frem til at høre justitsministerens be- 
mærkninger til denne forespørgsel. 

Besvarelse : 

Justitsministeren (Lene Espersen): 
Jeg vil godt indledningsvis oplyse, at regeringen 
ikke har iværksat mere generelle undersøgelser 
af billedpornografiens udvikling her i landet si- 


